

■ Gaza War May Increase Palestinian Budget Deficit By 172% In 2024

The Palestinian Ministry of Finance predicted that the total budget deficit of the Palestinian Authority this year will increase by 172 percent compared to last year. According to the ministry, revenues are expected to decline by 21 percent as a result of the Israeli military war in the Gaza Strip. Palestinian President Mahmoud Abbas approved the 2024 emergency budget, which includes austerity measures including reducing salaries and wages, operational and capital expenditures, and maintaining minimum development expenditures. The PA has not been able to pay public sector salaries in full since 2022 due to declining aid and the Israeli enemy's withholding of tax funds. Source ([AlArabiya.net Website](http://AlArabiya.net), Edited)



■ حرب غزة قد ترفع عجز الموازنة الفلسطينية %172 في 2024

توقعت وزارة المالية الفلسطينية ارتفاع العجز الإجمالي لموازنة السلطة الفلسطينية خلال العام الجاري بنسبة 172 في المئة بالمقارنة عما كان عليه في العام الماضي. ومن المتوقع بحسب الوزارة تراجع الإيرادات 21 في المئة نتيجة الحرب العسكرية الإسرائيلية في قطاع غزة. ووافق الرئيس الفلسطيني محمود عباس على موازنة الطوارئ لعام 2024، والتي تتضمن إجراءات تقشفية منها تقليص نفقات الرواتب والأجور، والنفقات التشغيلية والرأسمالية، والحفاظ على الحد الأدنى من النفقات التطويرية. ولم تتمكن السلطة الفلسطينية من دفع رواتب القطاع العام بالكامل منذ عام 2022 بسبب تراجع المساعدات وحجب العدو الإسرائيلي لأموال الضرائب. المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ Fitch Decides To Suspend Lebanon's Credit Ratings

Fitch Ratings maintained Lebanon's rating at "RD default" and announced that it would stop issuing ratings to Lebanon because it no longer had sufficient information to issue ratings. According to Fitch, the confirmation of the long-term foreign currency default rate at the level of "restricted default" reflects that Lebanon is still in default on its long-term foreign currency government bonds, after the state failed to pay the principal of the Eurobonds that matured on March 9, 2020. The confirmation of local currency deposit rates in the event of a "restricted default" also reflects that the government has not resumed paying interest on Bank Lebanon's holdings of securities in its local currency. Local currency debt servicing to private creditors is ongoing, while the authorities have not requested local currency debt restructuring. Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



■ "فيتش" تقرر وقف تصنيفاتها الائتمانية للبنان

أبقت وكالة «فيتش» للتصنيف الائتماني تصنيف لبنان عند "تعثر مقيد RD"، وأعلنت عن توقفها إصدار تصنيفات للبنان؛ نظراً إلى أنه لم تُعد لديها معلومات كافية لإصدار تقييمات. ووفق «فيتش» فإن تأكيد معدل التخلف عن السداد بالعملة الأجنبية طويل الأجل عند مستوى «تعثر مقيد» يعكس أن لبنان لا يزال متخلفاً عن سداد سندات الحكومة طويلة الأجل بالعملة الأجنبية، بعد فشل الدولة في دفع أصل سندات الـ«يوروبوندز» التي استحققت في 9 مارس (آذار) 2020. كما يعكس تأكيد أسعار الودائع بالعملة المحلية عند «تعثر مقيد» أن الحكومة لم تستأنف دفع الفوائد على حيازات «مصرف لبنان» من الأوراق المالية بالعملة المحلية الصادرة عنها. ولا تزال خدمة الديون بالعملة المحلية المستحقة لدائنين من القطاع الخاص جارية، في وقت لم تطلب فيه السلطات إعادة هيكلة الديون بالعملة المحلية. المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

■ Egypt's Economy Expected To Grow 4 Percent

Egypt's economic growth will be slightly slower in the new fiscal year than expected in April following an eight-billion-dollar loan deal signed with the International Monetary Fund in March, a Reuters poll showed. The poll showed GDP growth of 4 percent in the fiscal year that began on July 1, down from an April forecast of 4.35 percent growth. Another in January with a growth of 4.15 percent for the same year. According to the survey, growth is expected to pick up to 4.99 percent in the 2025-2026 fiscal year. The survey concluded that Egypt's economy grew 2.9 percent in the 2023/2024 fiscal year. This was also down from 3 percent in the April forecast and 3.5 percent in the January forecast. Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



■ توقعت بنمو الاقتصاد المصري 4 في المئة

أظهر استطلاع أجرته وكالة رويترز أنّ نمو الاقتصاد المصري سيكون أبطأ قليلاً في السنة المالية الجديدة، عما كان متوقّعا في إبريل/ نيسان عقب اتفاق قرض بقيمة ثمانية مليارات دولار تم توقيعه مع صندوق النقد الدولي، في مارس/ آذار. وأظهر الاستطلاع نمو الناتج المحلي الإجمالي 4 في المئة في السنة المالية التي بدأت في الأول من يوليو/ تموز، انخفاضاً من توقعات في إبريل/ نيسان بنمو يبلغ 4.35 في المئة وأخرى في يناير/ كانون الثاني بنمو قدره 4.15 في المئة للسنة نفسها. ووفق الاستطلاع من المتوقع أن ينتعش النمو إلى 4.99 في المئة في السنة المالية 2025-2026. وخلص الاستطلاع إلى أنّ الاقتصاد المصري نما 2.9 في المئة في السنة المالية 2023/2024. وجاء هذا انخفاضاً أيضاً من 3 في المئة في توقعات إبريل/ نيسان و3.5 في المئة في توقعات يناير/ كانون الثاني. المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

Agreement between Businessmen Bodies in Algeria, Tunisia, and Libya to Activate the Carthage Path

Three bodies representing businessmen and employers of the countries of Algeria, Tunisia and Libya called on the governments of the three countries to speed up the implementation of a plan to establish free trade areas, facilitate transport lines of goods and develop development in border areas within the framework of the Carthage process, which was agreed by the heads of the three countries last April. The leadership bodies of the Algerian Economic Renewal Council, the Tunisian Union of Industry, Commerce and Handicrafts, and the General Union of Chambers of Industry, Commerce and Agriculture in Libya discussed, during a meeting held in Algeria, a plan to accelerate the establishment of free trade zones and the establishment of smart industrial zones in the common border areas, which will help develop the business climate in these areas and turn them into an attractive space for investment and the establishment of innovative joint projects.

The meeting called for "lifting all field and financial obstacles to encourage joint investment with the optimal use of the available logistical capabilities, in support of the flow of goods and products between the three countries, and seeking to unify field procedures to facilitate the flow of goods and facilitate environmental financial transactions while creating a unified economic data bank."

Source ([Al-Araby Al-Jadeed Newspaper](#), Edited)



اتفاق بين هيئات رجال الأعمال في الجزائر وتونس وليبيا لتفعيل مسار قرطاج

دعت ثلاث هيئات تمثل رجال الأعمال وأرباب العمل لدول الجزائر وتونس وليبيا، حكومات الدول الثلاث إلى الإسراع في تنفيذ خطة لإنشاء مناطق التبادل التجاري الحر، وتسهيل خطوط نقل السلع وتطوير التنمية في المناطق الحدودية في إطار مسار قرطاج الذي اتفق عليه رؤساء الدول الثلاث في إبريل/ نيسان الماضي.

وناقشت الهيئات القيادية لمجلس التجديد الاقتصادي الجزائري، والاتحاد التونسي للصناعة والتجارة والصناعات التقليدية، والاتحاد العام لغرف الصناعة والتجارة والزراعة في ليبيا، خلال اجتماع عقد في الجزائر، خطة تستعمل إقامة مناطق للتبادل التجاري الحر وإنشاء مناطق صناعية ذكية بالمناطق الحدودية المشتركة، بما يساعد على تطوير مناخ الأعمال بهذه المناطق ويحولها إلى فضاء جاذب للاستثمار والإقامة مشاريع مشتركة مجددة ومبتكرة.

ودعا المجتمعون إلى "رفع جميع العراقيل الميدانية والمالية تشجيعاً للاستثمار المشترك مع الاستغلال الأمثل للإمكانات اللوجستية المتاحة، دعماً لانسيابية السلع والمنتجات بين الدول الثلاث، والسعي لتوحيد الإجراءات الميدانية الكفيلة بتسهيل انسياب السلع وتسهيل التعاملات المالية البيئية، مع خلق بنك معلومات اقتصادي موحد".

المصدر ([صحيفة العربي الجديد](#)، بتصريف)

Higher Oil Prices Supported by Falling U.S. Crude Inventories

Oil prices rose on Wednesday after several days of decline, supported by falling U.S. crude inventories. However, expectations of a near ceasefire in the Middle East have prevented the rise from continuing. Brent crude futures for September delivery rose 37 cents, or 0.5 percent, to \$81.38 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude rose in September contracts 38 cents, or 0.5 percent, to \$77.34 a barrel.

The American Petroleum Institute reported a decline in inventories of crude oil, gasoline and distillate in the United States last week. Prices had fallen to a six-week low on Tuesday, and Brent crude closed at its lowest level since June 9.

Source ([Al Arabiya.net Website](#), Edited)



ارتفاع أسعار النفط مدعومة بتراجع مخزونات الخام الأميركية

ارتفعت أسعار النفط اليوم الأربعاء بعد تراجع استمر عدة أيام مدعومة بتراجع مخزونات الخام الأميركية. لكن التوقعات بقرب التوصل لوقف إطلاق النار في الشرق الأوسط حال دون استمرار الصعود.

وزادت العقود الآجلة لخام برنت تسليم سبتمبر/ أيلول 37 سنتاً أو 0.5 في المئة إلى 81.38 دولار للبرميل. وصعد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي في عقود سبتمبر/ أيلول 38 سنتاً بواقع 0.5 في المئة مسجلاً 77.34 دولار للبرميل.

وأعلن معهد البترول الأميركي عن تراجع مخزونات النفط الخام والبنزين ونواتج التقطير في الولايات المتحدة في الأسبوع الماضي. وكانت الأسعار قد تراجعت إلى أدنى مستوى في ستة أسابيع أمس الثلاثاء، وأغلق خام برنت عند أدنى مستوى له منذ التاسع من يونيو/ حزيران.

المصدر ([موقع العربية نت](#)، بتصريف)

China Creates 7 Million New Urban Jobs

China's Ministry of Human Resources and Social Insurance revealed that China's economy created about 6.98 million new jobs in urban areas during the first half of this year.

The urban unemployment rate last month remained at 5 percent. The employment situation in these areas has also generally stabilized. China aims to create more than 12 million new urban jobs this year, aiming to keep the urban unemployment rate at just 5.5 percent. This comes as the growth rate of the Chinese economy declined during the second quarter of this year compared to the first quarter and analysts' expectations.

Source ([Al-Sharq Al-Awsat Newspaper](#), Edited)



الصين توفر 7 ملايين وظيفة حضرية جديدة

كشفت وزارة الموارد البشرية والتأمين الاجتماعي الصينية عن توفير اقتصاد الصين خلال النصف الأول من العام الحالي حوالي 6.98 مليون وظيفة جديدة في المناطق الحضرية.

وظل معدل البطالة في المناطق الحضرية خلال الشهر الماضي عند مستوى 5 في المئة. كما استقر موقف التوظيف في هذه المناطق بشكل عام. وتستهدف الصين توفير أكثر من 12 مليون وظيفة حضرية جديدة خلال العام الحالي، بهدف المحافظة على

معدل البطالة في المناطق الحضرية في حدود 5.5 في المائة فقط. ويأتي ذلك في حين تراجع معدل نمو الاقتصاد الصيني خلال الربع الثاني من العام الحالي مقارنة بالربع الأول ويتوقعات المحللين.

المصدر ([صحيفة الشرق الأوسط](#)، بتصريف)